

Inhalt

Till Kössler und Janosch Steuwer

- Kindheit und soziale Ungleichheit in den langen 1970er Jahren. Einleitung
Childhood and Social Inequality after 1945. Introduction 183

Meike Sophia Baader

- Von der Antiautorität zur Diversität. Soziale Differenzen in Kinderläden und Elterninitiativen in der Bundesrepublik von den 1970er Jahren bis heute
From Anti-Authority to Diversity. Social Differences in *Kinderläden* and Parents' Initiatives in the Federal Republic from the 1970s to the Present Day 200

Sandra Wenk

- Die „Schule der Chancenlosen“. Hauptschulkritik und soziale Ungleichheit in den 1970er Jahren
The “school for those who don't stand a chance.” Social Inequality and Critiques of the *Hauptschule* in 1970s West Germany 231

Janosch Steuwer

- „Doof geborn ist keiner. Doof wird man gemacht“. Kindersachen und soziale Differenz am Beginn der 1970er Jahre
Children and Their Reality. Childhood Objects and Social Differences in the Early 1970s 259

Verena Limper

- Vorsprung durch Stillen? Säuglingsernährung und Ungleichheit in (West-)Deutschland
A Head Start for Life? Infant Feeding and Social Inequality during the Second Half of the Twentieth Century 285

Susanne Schregel

- „Extrawürste für die Elite?“ Soziale Ungleichheit und Differenz in der bundesdeutschen Hochbegabungsdebatte (1980 – 1985)
Special Treatment for the Elites? Social Inequality and Individual Differences in Debates over Intellectual Giftedness in the Federal Republic of Germany (1980 – 1985) 313

Diskussionsforum

Christian Zumbrägel

- Mikrogeschichte der Talsperre. Lokale Genossenschaften und kleine Großbauten im westdeutschen Staudammboom vor 1900
A Microhistory of Dams. Local Cooperatives and Small-Scale Hydro Projects during the Dam Boom in Western Germany around 1900 339